



香港工業總會

Federation of Hong Kong Industries

香港九龍長沙灣 長裕街8號

億京廣場31樓

31/F, Billion Plaza, 8 Cheung Yue Street

Cheung Sha Wan, Kowloon, Hong Kong

電話 Tel +852 2732 3188 傳真 Fax +852 2721 3494

電郵 Email fhki@fhki.org.hk

Industry News 業界新聞

六月一日起投寄郵件往美國 必須提交電子報關資料

應美國政府要求，所有從本港寄往美國的郵件(除小型及大型信件外)由 2019 年 6 月 1 日起須於投寄前提交英文電子報關資料，沒有電子報關的郵件將不可寄到美國。

寄件人投寄郵件往美國前，必須在香港郵政特設的網頁或流動應用程式「郵件清關易」(easy-precustoms.hongkongpost.hk/epc/?lang=zh_TW)，「投寄易」或「我的特快專遞」網上平台，或郵政局內的相關設施提供英文電子報關資料。未附有電子報關資料的郵件會被要求補回電子報關資料或退回寄件人。寄件人必須在郵件上填寫回郵地址，如果沒有回郵地址或未能聯絡寄件人，郵件會被銷毀。因以上原因而需退回或銷毀的郵件，郵費都不會獲退回。

除大、小型信件外，所有寄往美國的郵件都需要提供電子報關資料，即包括：所有特快專遞、空郵及平郵包裹、掛號及普通郵包，以及易網遞和易網郵服務。需申報的報關資料包括寄件人資料，收件人資料及內載物品資料，與現時紙張申報一樣。

香港郵政呼籲市民利用「郵件清關易」網上平台一站式輸入報關資料和打印已附條碼標籤的投寄表格，從而省卻投寄前往郵政局索取投寄表格或條碼標籤。

至於掛號郵件或普通郵包，如市民投寄前未有以「郵件清關易」網上平台輸入報關資料及打印已附條碼標籤的投寄表格，仍然需要填寫紙張報關表格，並須在郵政局索取條碼標籤，並貼在郵件上，然後在網上平台輸入電子報關資料時把條碼號碼一併輸入，方可投寄。

政策、研究及傳訊科謹啟



香港工業總會

Federation of Hong Kong Industries

香港九龍長沙灣 長裕街8號

億京廣場31樓

31/F, Billion Plaza, 8 Cheung Yue Street

Cheung Sha Wan, Kowloon, Hong Kong

電話 Tel +852 2732 3188 傳真 Fax +852 2721 3494

電郵 Email fhki@fhki.org.hk

Starting 1 June 2019 Electronic Customs Information Required to Send Mail Items to US

As requested by the Government of the United States (US), starting 1 June 2019 all mail items except small and large letters to be sent to the US must have electronic customs information submitted in English at the time of posting. Mail items which do not have electronic customs information submitted cannot be sent to the US.

Customers need to provide the English electronic customs data through Hongkong Post's online platform/mobile app Easy PreCustoms (easy-precustoms.hongkongpost.hk/epc/?), or other online platforms such as EC-Ship, My Speedpost, or relevant facilities in post offices. Senders of items without electronic customs information will be requested to supplement the required information or the items will be returned to them. Mail senders need to put return address on the mail items. If there is no return address or the sender cannot be contacted, the item will be destroyed. Postage will not be refunded where return or disposal is caused by these circumstances.

The mail items for which electronic customs data are required cover all mail items except small and large letters, i.e. all Speedpost, air and surface parcels, registered and ordinary packets, e-Express and iMail items. The required customs information includes the sender's information, addressee's information and particulars of contents, which are the same as that currently provided in the paper declaration forms.

Hongkong Post encourages the public to use its Easy PreCustoms online platform as a one-stop service to input data and print out the posting form bearing a barcode, so as to avoid the need to obtain barcode labels from post offices before posting.

For registered and ordinary packets, if the public has not used Easy PreCustoms to provide data and a print posting form bearing a barcode, senders still need to fill in printed customs declaration form and affix a mail barcode label (available in any post office) onto the mail item and then enter the customs information together with the barcode number via the online platforms before posting.